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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 30. marts 2011
udbedt sig min besvarelse af spørgsmål 26 i forbindelse med forslag til lov om randzo-
ner, L158.

Spørgsmål 26:

”Er ministeren enig i, at den tidligere praksis med braklægninger betød, at etablering af 
randzoner havde begrænset indflydelse på økonomien, da muligheden for optimaldyrk-
ning var begrænset?”

Svar:

Under braklægningsordningen, der blev suspenderet i 2008 og endeligt afskaffet i 2009, 
havde landbrugere mulighed for at udlægge deres braklagte arealer langs vandløb og 
søer, og derved modtage økonomisk kompensation via enkeltbetalingsstøtten for ud-
lægningen af en form for randzoner. Da dyrkningsjorden tæt på vandløb og søer tit har 
et mindre økonomisk afkast end det resterende areal, benyttede en lang række jordbru-
gere sig af denne model.  
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